
 



 
 

 
 
 
 
 
 
 
1. Zoran Debeljak i Ljiljana Hlad         Marta Ožegovic        Franca Majdakr.Halambek 
2. Vlado Tomic i Janjica Grgić Josip Grgić                    Antun Valentinčević 
3. Ivan Halambek i Željka Horvatin Karlo Vrhovec               Mijo Ptujec 
4. Dubravko Mudrinić i Mirela Šimunjak Luka Županec                Danijel Božičević 
5. Anđelko Ljubić i Marica Halambek Juraj Županec                Vjekoslava Ferenčak r. Rihter 
6. Krunoslav Kovačić i Blaženka Ban Nina Hlad                      Branimir Vinković 
7. Milan Murgić i Đurđica Kleković Petar Klobučar              Ankica Vinković r. Šipek 
8.                          Ivan Kahlina                  Josip Petruša 
9.      Lola Mihelec                 Ivan Hržina 
10.      Luka Đulic                     Dragica Kosović 
11.     Stjepan Pečuh                Mihaela Stiperski 
12.     Fran Meglić                   Stjepan Vrhovec 
13.     Nikola Ptujec                 Milka Kuš r. Stanišak 
14.     Ivan Novoselec              Ivan Stiperski 
15.      Jakov Hžina                   Ivan Vučajnik 
16.     Franko Rau                    Mato Šimunjak 
17.      Klara Horvat                  Stjepan Kahllina 
18.     Jan Miljenovic               Štefanija Rihter r. Šrbec 
19.                                             Jagica Petruša r. Novoselec 
20.       Josip Janković 
21.       Ivka Šimunjak r. Husnjak 
22.       Zdravko Belinić 
23.      Slavica Vrhovec Borišić r.Vrhovec 
24.      Zvonko Kajfeš 
25.       Mihovil Lončar 
26.      Dragica Jurina r. Vrhovec 
 
  
 
 
 

S pticama ona leti, 
s ribama ona pliva, 
s ljudima ona hoda, 

A znate li vi tko je ona ? 
Pa naravno ljubav, 

za mene, tebe i Boga. 

 



 
 

Štovani građanke i građani Općine Luke! 

 

         Nalazimo se pred završetkom još jedne godine, koja je po meni jako brzo prošla, tako da 

nije ostvareno sve ono što smo imali predviđeno. No ne možemo biti nezadovoljni, radilo se je 

sve što se je moglo uz probleme različite naravi, nabava od različitih dokumenata i slično. 

 No usprkos svemu, uspjeli smo ipak i nešto napraviti, uz već uobičajeno asfaltiranje 

ulica( za 3000m), dovedena je voda za Izletnički put i naselje iznad Lukača i Suksera u dužini 

1400metara točnije od groblja u Krajskoj Vesi, a to je područje visoke zone, uređeno je 

okretalište ZET-ova autobusa u Žeincima. Šudranje puteva nije izostalo posebice ove godine 

nabavljene su velike količine. U toku je uređenje centra Luke gdje će ispred crkve biti uređena 

parkirališna mjesta, nogostup, a svakog će najviše razveseliti park sa fontanom i drugim 

sadržajima, što će uljepšati našu Luku. Općina uredno ispunjava obveze prema ZET-u, HEP-

u(javna rasvjeta), dječjem vrtiću, školi i drugima tako da smo bez dugova, a to je najbitnije s 

obzirom na trenutno stanje u državi. 

Ove smo se godine najviše brinuli oko nabave potrebne dokumentacije za dogradnju 

društvenog doma, u kojem bi bio smješten dječji vrtić, na zadovoljstvo sviju nas nalazimo se 

pred izdavanjem građevinske dozvole. Kao što je već svima poznato, želja za samostalnom 

školom i na dalje je naš najveći problem. Obišli smo sve relevantne institucije, i dok u većini 



slučaja nailazimo na razumijevanje, najveći otpro nam čine osnivač grad Zaprešić, a posebice 

ravnateljica J. Kekelj koja je našu školu u potpunosti osiromašila. 

        Mi ćemo i dalje nastupati sa našim zahtjevom, pogotovo sada kada je sproveden 

inspekcijski nadzor od strane višeg prosvjetnog inspektora gos. Frane Mandića koji je ustvrdio 

mnoge nepravilnosti. Na općinskom vijeću donošena je odluka da se u to uključe sve stranke 

koje djeluju na našem prostoru, te tako zajedničkim snagama dođemo do željenog cilja. Budući 

da sam dao izjavu za Prigorski Kaj, tamo možete pročitati posljednja zbivanja sa sastanka u 

Zaprešiću gdje neki čelnici grada Zaprešića prijete, (ako nastavimo našom inicijativom) da  na 

naš teritorij neće dolaziti specijalne vatrogasne postrojbe, skretanje Zetovih autobusa u 

Hruševac, a dobro znaju da od Kuševog mosta pa do okretališta u Žejincima troškove prijevoza 

ZET-a sufinancira Općina. 

   Ove godine Hrvatska vodoprivreda uređivala je naše potoke i kanale, zato bi se ovom 

prilikom zahvalio svima koji su u tome učestvovali, a naročito gsp. Željuku Bariloviću sa 

kojima smo dobro surađivali, a nadamo se da će se ta suradnja i nastaviti. 

   Općina Luka potpomaže sve udruge na našem području (umirovljenici, limena glazba, udruga 

roditelja i nogometni klub, udruga vinara «Trilikum» i dr. ). Nisu to velika izdvajanja ali 

pokazujemo dobru volju, a kada će Općina biti bogatija moći će i više izdvojiti. 

   Nažalost u Općini Luka imamo dosta jako siromašnih ljudi koji su postali socijalni slučajevi, 

takovima pomažemo skromnim darovima za Božić i Uskrsne praznike , moram spomenuti neki 

su i sami krivi jer su upali u tu kategoriju, iako su sposobni obavljati neki posao i zarađivali za 

vlastite potrebe. 

    Za poduzetničke zone je bilo mnogo interesa, no do sada nitko nije došao nešto sagrađivati, 

već zbog poznatog razloga zemljište je u privatnom vlasništvu pa prodavači obično postavljaju 

visoke cijene i time odbijaju ulagače. Ponuđena cijena od strane ulagača možda je i objektivna s 

obzirom da u našim gospodarskim zonama nije izgrađena sva potrebna infrastruktura (voda, 

plin, struja) odgovarajuće prometnice i dr. Dok se taj problem s otkupom zemlje ne riješi, naši 

će mještani i dalje morati posao pronalaziti u drugim sredinama. 

    Sa ovih nekoliko redaka pokušao sam opisati trenutno stanje u Općini i nadam se boljim 
rezultatima u nadolazećoj Novoj godini te vam svima želim ugodne i vesele Božićne i 
Novogodišnje praznike, neka vas sreća i zdravlje prati svud, u vašim nastajanjima da vam život 
bude lakši i bolji. 
 

S nadom u bolje sutra vaš predsjednik Općine Mikšaj. 



                                                      
Općina Luka na početku 2005.g zacrtala je jedan mali plan kulturno sportskih događanja  i obnavljanje 
starinskih običaja  kroz 2005.g. Nešto od toga se i ostvarilo , oni koji su sudjelovali rado će se kroz slike 
prisjetiti , a oni koji nisu bili neka se  ubuduće pridruže, što je i cilj  tih manifestacija , da nas je što više,  da 
zaboravimo svakodnevne  brige, a kroz to da mlađi naraštaji vide kako se to nekad radilo.  
 
   SLAVILO SE VINCEKOVO 
 
Udruga vinara zaprešičkog kraja «Trilikum»  u suradnji s općinom Luka  , 22. siječnja organizirala je proslavu 
«Vincekova»  u vinogradu Ivice Vrhovca  u Krajskoj Vesi . Velečasni  je blagoslovio vinograd  da bi bolje 
rodio.,a  molbi za dobar urod pridružili su se gosti «Kuburaši zaprešičkog kraja « i KUD Kupljenski  Hruševec , 
te članovi planinarskog društva iz Zagreba. Nakon blagoslova vinograda i okrijepe svi su se preselili u 
društveni dom Luka i zabavljali do kasnih sati.  
 
 
   
 
 
    Skijali smo se i sanjkali 

   
 
Snijeg je zapao hvala Bogu,  čula se graja djece, a kako bi moglo proći veselje da se ne proba prekrasan bijeli 
tepih od snijega. Zato smo organizirali skijanje i sanjkanje»Zlatni medvjedići u Luki» . Popeli se  na brijeg u 
Majdakovu ulicu kod  lovačkog doma i vudri brigu na veselje.  Pogled je prekrasan na sve strane , a teren za 
sanjkanje i skijanje još bolji. Za skijaše «MIKA»  je uredio i vučnicu , a oni koji   nisu skijali spuštali su se na 
sanjkama , vrećama , valjali se …………….……u ž i  v a l i.  
Bilo je hladno , a da,  ne bi prezebli , pobrinuli su se naš vrijedni lovci iz lovačkog društva « Šljuka» , skuhali 
su čaj, kobase , a za odrasle bilo je  i vina.   
 
 
     



JOŠ JEDNA ZABAVA……… 
 
       ĆEHANJE PERJA 

 
 
  

Još  prije  20-ak godina nitko nije kupovao jastuke, već su se radili doma. Cijelu godinu vrijedne 

domaćice su spremale perje, a u zimi kada je bilo vremena  jedna drugoj su pomagale čehati. Svaku večer 

čehalo se kod jedne , a znalo se skupiti i cijelo selo. 

 
Dobro je čuvati  stare običaje, a najbolje se prenosi na mlađi naraštaj pokazivanjem primjera. Stoga se 

organiziralo i čehanje perja u društvenom domu u Luki. Prikupilo se perja, i baš kao nekad skupile su se žene u 
lijepom broju pa se čehalo, čehalo …. a onda su se naši dragi «STARI GREBENI « iz Luke i tamburaši  
iz Igrišća pobrinuli za ples do   jutarnjih sati. 



 Za dobro veselje treba nešto i prigriznuti , zato su naše 
drage žene donijele gibanice sake fele , orehnjaču, 
makovnjaču, buhtline ….. ,a vjerujte bilo je i kruškovca. 
 I ove zime  28. siječnja 2006.g. u subotu ponovo  
ćemo organizirati čehatvu.  
Nadamo se da će  nas ovaj put biti još više. 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

U S K R S 
 
 
 

Od  04-06. ožujka  povodom USKRSA  održana je izložba  
pisanica, uskrsnih čestitki , ručnih radova , prigodnih kolača i 
nakita.  
Djeca naše škole u Luki izradila su  uskrsne čestitke ,  koja su 
prava umjetnička djela . Vrijedne žene pokazale su nam što 
drže u ormaru, a što su izradile prije mnogo, mnogo godina. 
Naše drage gospođe pokazale su i svoju umjetnost u izradi 
kolača. Bilo je kolača u obliku srca, pletenica, janjčeka pereca 
i dr. 
Znamo da se na području Luke krije još mnogo, mnogo žena 
koje znaju svašta raditi, Zato Vas molimo nemojte se sramiti 
pokazati svoje umijeće, to je vrlina kojom se treba dičiti. 

Udruga žena   organizirala je druženje  svakog petka u društvenom domu.  
Izrađuju se ručni radovi , a najvrjednije su  curice koje imaju želju naučiti  i vrijedno rade svoje prve  ručne 

radove.  
 Još jednom molimo dođite petkom u 
društveni dom  od 18,00 sati na dalje, donesite 
svoj ručni rad, tako ćemo razmijeniti znanje i 
ideje. 
 
Slijedeća izložba ručnih radova  održat će se 
ponovo povodom Uskrsa  7, 8 i 9. travnja. 
Počnite se pripremati već danas. 
 
     
   



Sajam gospodarstva u  Zaprešiću i Božićni sajam u Pušći 
 
 
 
 Svake godine u Zaprešiću se organizira sajam gospodarstva , tako je i Općina Luka  sponzorirala 
sudjelovanje nekoliko gospodarstvenika Luke . Luka se na tom sajmu predstavila pretežito prehrambenim 
proizvodima , sir , med, aromatično vino , rakija i dr.  
Pod nazivom «Božični sajam « općina Pušća ove je godine  drugi puta organizirala također sajam 
poljoprivrednih proizvoda i županijsko osjenjivanje rakije. 
Općinu Luka  i tamo su predstavili  vrijedni  proizvođači sira i sirnih prerađevina , meda  i proizvoda od meda  , 
aromatičnog  vina i jabučnog octa , obiteljskog  turizma  i dr. Mora se spomenuti da su  ocjenjivanjem  rakije 
proizvođači iz Luke osvojili   zlatnu, srebrnu i brončanu medalju za  razne vrste rakija. 
Ovim putem pozivaju se svi gospodarstvenici, obiteljska gospodarstva i svi Vi koji bi se imali čime  i željeli 
predstaviti na ovakvom sajmu , da se javite u općinu Luka , kako bismo slijedeće godine  na vrijeme mogli 
organizirati sudjelovanje . Nemojte se sramiti, drugima pokazati  da ste vrijedni.      
    
 
 
 
 
 
 
 
Budući da na području općine Luka  ima dosta  proizvođača hrane i  domaćinstava koja prodaju svoje 
proizvode na tržnicama , vinogradara, voćara  i dr.  
Općina Luka u suradnji sa Zagrebačkom županijom i Savjetodavnom službom dogovorila je jedno predavanje  
koje će  održati  doc. Dr. Damir Kovačić sa svojim suradnicima s «Agrarno Savjetovanje» d.o.o. Dotršćinska 
16. 
 
Savjetovanje će se održati  u ponedjeljak  9. siječnja 2006.g. s početkom  u 18,00 sati u društvenom domu 
Luka 
Teme:  
-Izravna prodaja seljačkih proizvoda 
-Marketing u poljoprivredi 
-Poljoprivrednici u sustavu PDV-a 

i 
 drugi dio savjetovanja  održat će se u srijedu 18. siječnja 2006.g. s početkom u 18,00   
-Breskva- Ekonomika i tehnologija  proizvodnje 
-Vladini  i županijski programi  poticanja podizanja trajnih nasada.  
 
 
Molimo Vas dođite i poslušajte predavanje, ukoliko mislite da Vas te teme ne zanimaju nikad nije loše čuti i 
ono  što već znate. 
Možda  dobijete i nove ideje i poticaj da krenete s nečim novim.  



Briga za socijalno ugrožene 
 

 
Općina Luka već nekoliko godina provodi socijalni program na svom području, kroz razne vidove 

pomoći ili dotacija, a u suradnji sa Centrom za socijalnu skrb i sa Zagrebačkom županijom. 
Općina Luka prema ugovoru   uplaćuje centru za socijalnu skrb  sredstva za troškove stanovanja , a centar  
prema kriterijima i  zakonskim odredbama  dodjeljuje ta sredstva socijalnim slučajevima s područja naše općine 
prema postavljenim zahtjevima.  

U centru se mogu zatražiti i jednokratne pomoći  ukoliko se netko nađe u  trenutno teškoj situaciji. No 
najteže je starcima koji nemaju nikakva primanja , a posjeduju zemlju, pa prema tome nemaju pravo ostvariti 
pomoć. Najžalosnije je što na našem području ima nekoliko staraca  za koje se njihovi najbliži, djeca ili uža 
obitelj  ne brinu, a sami su nemoćni, a još k tome ne mogu    ostvariti pomoć.  
     Uz sredstva koja općina doznačuje centru za socijalnu skrb, u skladu sa svojim mogućnostima , općina   
dijeli pakete najugroženijima  za Uskrs i Božić .  U 2005.g. za Uskrs je podijeljeno 18 paketa , a za Božić   26 
paketa , 11 paketa bilo je za starce , a 15 paketa za djecu.  

Svake godine dobiva  se za ogrjev, tako je ove 2005.g. na području općine Luka drva dobilo 19 osoba , a 
sredstva osigurava Zagrebačka županija.  
 Općina također  plaća i školsku kuhinju za djecu koji  su socijalno ugroženi  i djecu obitelji kojih je više 
od dvoje u osnovnoj i srednjoj školi. 
 Prema Zakonu općina je dužna sufinancirati i predškolski odgoj.  Predškolu općina financira u 100% 
iznosu, a djecu smještenu u vrtić s 50% ekonomske cijene koštanja.  
    
 Za Svetog Nikolu općina se također pobrinula sa 120 paketa koji su podijeljeni  u vrtiću, djeci koja još 
ne polaze u školu i djeci od prvog do četvrtog razreda.  
 
 
  
  
  



SEMAFOR 
 

 
 
 Svakodnevno smo svjedoci saobraćajnih  nezgoda, koje se događaju, a u najviše slučajeva kriva je 
brzina i ne poštivanje prometne signalizacije. 
Općina Luka već duže vrijeme pronalazi  rješenja kako bi se spriječila brza vožnja , neodgovornih vozača kroz 
centar Luke, gdje dnevno prođe cca 140-oro djece  u školu i vrtić.  
Takozvani   »ležeći policajci»  sigurno bi bili najbolje rješenje , no  Županijske ceste zagrebačke županije  u 
čijoj je nadležnosti cesta  od Pođunđeka do Žeinaca , ne dozvoljavaju  ih. 
U razgovorima sa stručnjacima jedno od rješenja je SEMAFOR. Tako je općina zatražila ponudu  za isti,  što 
možete  vidjeti prikazano na slici. Možda se i to ostvari u skoroj budućnosti, za sigurnost svih , a posebno 
djece.  
 
Puno puta se čuju prigovori ,   kako u Luki ništa nema i ništa se ne događa , a zapravo  
ima dosta sadržaja samo izgleda nema želje za sudjelovanjem. 
 
Na proljeće je bila organizirana  «Muzička škola» za klavijature i gitare. Prijavilo se svega desetoro djece i 
pohađalo tečaj. Tečaj je održavao  akademski obrazovan profesor. 
 Kada se ponovo u jesenskom roku htjelo nastaviti s istim  više nije bilo  zainteresiranih.  
Roditelji potičite svoju djecu , ponekad ih je potrebno malo i natjerati,  ne dati njima na volju  i ostati na 
njihovom «JA NEĆU «. 
 
Evo Luka ima i nogometni klub s dugom tradicijom, pošaljite djecu neka treniraju. Bolje da se bave nečim 
korisnim i za društvo i za sebe same.  
Nemojmo da nam se dogodi , kao što se već događa na zapadu od kojeg sve rado primamo i mislimo da je 
najbolje,  da nam djeca ne znaju hodati unatraške, popeti se  na najmanje drvo i slično.  
 
      
 
     



Novorođeni u 2005.g. 
 
Prošle godine vladalo je veselje u općini  kada je na kraju godine popis novorođene djece u 2004.g. pokazivao 
brojku sedamnaest. Pretpostavljalo se da će se taj broj  u 2005.g. barem malo povećati , no broj se prepolovio, 
rodilo  ih  se samo osam, a to su:   

Juraj Županec 
Ivan Kahlina 

                        Luka Đulić 
Klara Horvat 
Fran Meglić 
Borna Šipek 
Jakov Hržina 
Tin Halambek 

 
Dragi,  svi Vi koji ste još dovoljno mladi nemojte puno razmišljati podarite podmladak sebi  i  svom mjestu.  
Općina Luka i dalje će skromno pripomoći  za novorođeno dijete, kao i do sada s 1.000 kuna, a u skladu s 
mogućnostima možda iznos i poveća.  
Imajmo na umu da ništa materijalno ne može zamijeniti  veselje dječje vriske i  smijeha. 
 
 
 
  
   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
I dalje se provodi akcija o izboru najljepše okućnice, balkona i najposebnijeg detalja.  
Povjerenstvo za procjenu odlučilo je da su na  području Luke  



 
 najljepše  uređene okućnice Zdenkice i Ivice Berislavić iz Pluske , Štefice i Franje Halambek iz Vadine , 
Danijele i Matilde Kolar  iz Krajske Vesi.  
  najljepši balkon  imali su Božica i Stjepan Vrhovec iz Pluske ,a za  
 
naj-posebnost » zaprežna kola» nagrađeni su  Nevenka i Marija Križan iz Luke , te  Fanika i Nikola 
Šimunjak iz Žeinaca 
 
Uređujte i dalje svoje okućnice , prijavite se u općinu Luka , Povjerenstvo će doći i procijeniti, možda ste baš 
Vi slijedeće godine na redu za dobitak nagrade.  
Istina je da je Vaša okućnica najveći ponos  Vama samima , ali i svima nama.  
 
Nemojmo dozvoliti da se nekome od nas dogodi,  da  se naše dvorište proglasi najneurednijim , jer od 
slijedeće godine uvest će se i ta kategorija ocjenjivanja .  
 
 
 
 

LUPATVA 
 
 

 
 
Mehanizacija je zamijenila čovjeka , naravno i olakšala mu,  u teškim poljoprivrednim poslovima. Da ne 
zaboravimo ,   Udruga žena,  potrudila se  i organizirala trganje i lupljenje kuruze , kak je to negda bilo. 
Žene su pripravile gibanicu  , pečenoga čučeka, pila se jabučnica …za okrijepu poslije trgatve.  
Potrganu kuruzu vozili su konji na običnim kolima. Na večer  se lupilo, a poslije toga,  zna se,  svi u   ŽIVO 
PARILO.  
 
 
 
 
 
 



 
 

    Komunalni  dio  
 

Svima su  važne dobro uređene ulice. Na žalost još uvijek 
nije mogućnost da se svaka ulica asfaltira, ali nadamo se da će se 
kroz koju godinu i to desiti.. Za to razdoblje potrebno je održavati 
putove i ulice . Šodrati ih , a posebice održavati grabe i kanale uz 
njih. 

Općina Luka ove  2005.g. , kao i prijašnjih godina je 
nabavila  šoder , a mještani su  sami plaćali  prijevoz i razgrtanje, 
a taj princip ostaje i za dalje.  U 2005.g. pošodrano je 16 ulica, na 
koje je utrošeno  820 kubika  kamenog materijala. 
 Svi koji su se prijavili za šoder u 2005.g. , a nisu došli na red 
moći će dobiti šoder u 2006.g. kada Kraljev Vrh počne raditi 
nakon zimske stanke.  
Prije odobrenja za navoženje kamenog materijala, ulicu će 
pregledati komunalni djelatnik – radar , s time da će se 

pregled posebice odnositi na širinu puta i uređenost grabe. 
  
Vidljivo je da nam je svijest sve veća što se tiče divljih deponija. Na području općine Luka ima ih još nešto, a 
nadamo se da   možda već i slijedeću  godinu neće biti ni jednog.                     

No to ovisi isključivo o nama samima. 
Podsjećamo da  su kontejneri za otpadnu staklenu ambalažu postavljeni na okretalištu ZET-ova autobusa u 
Žeincima i  na autobusnoj stanici  u Pođunđeku, kućno smeće. odvozi se svakog utorka , a krupni odvoz smeća 
biti će organiziran ponovo na proljeće 2006.g . Stoga  molimo ako imate stare peći , frižidere i dr. nemojte 
voziti u šumu ili potok , pričekajte proljeće  i odvoz krupnog smeća.  
 
  
 
     
 

 



     OSNOVANA  
   U D R U G A   R O D I T E L J A   L U K A 
 
 
 U ovoj godini osnovana je Udruga roditelja za promicanje europskog standarda u predškolskom i 
osnovnoškolskom odgoju i obrazovanju u općini Luka, u skraćenom obliku – Udruga roditelja Luka. 
Udrugu čine roditelji i druge  osobe zainteresirane za ostvarenje ciljeva udruge, a to su: poboljšanje uvjeta 
predškolskog i osnovnoškolskog odgoja i obrazovanja kod nas.  
 
 Dječji vrtić bi se trebao iseliti u 2006.g., iskreno se nadamo u novouređeni prostor u potkrovlju 
društvenog doma. Time bi vrtić dobio solidan prostor za 2 grupe. 
 
 

   Da je škola – 

nekad dobro uređena 

zgrada spala na minimum 

uvjeta za funkcioniranje, 

poznato je svima. Roditelji 

su godinama nezadovoljni 

financijskim neulaganjem u 

školu u Luki. Već dugo 

nema nekada velike i 

bogate školske knjižnice. 

Knjižnica s tek dijelom 

nekadašnjih knjiga je iselila 

na hodnik – u ormare, u 

kojima su, pretežito knjige 

darovane od strane općine i roditelja. I to puno prije nego što su u bivši prostor knjižnice uselila stara računala. 

Na više upita gdje se nalaze knjige iz naše knjižnice, ravnateljica škole nije nikada odgovorila.  

 

 U Luki su stara, rashodovana i od strane Zagrebačke banke darovana računala, u Kupljenovu su nova 
računala u lijepo uređenoj informatičkoj radionici. Jer, to je stoga što je Kupljenovo matična škola. Činjenicu 
da škola u Luki iz godine u godinu ima najveći broj učenika između sve tri škole (Kupljenovo, Hruševec, 
Luka), uprava škole ne percepira kao ni osnivač Grad Zaprešić. Isto tako, najveće upisno područje , čak 18 
km2, ima naša škola. 



 
 
 Grad Zaprešić dobiva od države sredstva za funkcioniranje O.Š. «Kupljenovo-Luka»  prema broju 
učenika i broju razrednih odjeljenja kao osnovnim kriterijima. Prema tome, svake godine na Luku otpada cca 
45 – 50 % ukupnih sredstava škole, koliko učenika cijele škole ima Luka. A da li su sredstva dobivena za naše 
učenike uložena u našu zgradu?  Kako nam izgledaju zidovi i stropovi učionica, kakve su školske ploče, npr.?  
Općina Luka izradila je projekt za dogradnju škole i na isti je dobila suglasnost Ministarstva, Govori se da u 
lučku školu ne treba ulagati, zbog starosti. A s druge strane znamo da je u Zagrebu većina institucija smještena 
u puno starijim zgradama nego što je naša, ali uz održavanje, one su u vrlo dobrom stanju. 
 
 Obzirom da se ravnateljica, voditeljica PŠ Luka i soc. pedagoginja nisu odazvale na skup roditelja niti 
izjasnile o zahtjevima toga skupa o potrebi prebacivanja polovice od ukupnog broja novih računala iz 
Kupljenova  u Luku, kako bi i naša djeca mogla učiti na novim računalima, sa zanemarivanjem naše škole 
upoznata je prosvjetna inspekcija. Pismenu prijavu zbog zanemarivanja škole uputila je i općina Luka. 
 
 
 Cijela situacija djelovala je i na pogoršanje ukupnog stanja u školi. Nije održana ni tradicionalna 
priredba za Sv. Nikolu, dok je u Kupljenovu i K. Hruševcu održana. S time nismo zadovoljni, ali se iskreno 
nadamo početku rješavanja naših problema. Nadamo se novim računalima, što prije, nadamo se boljoj opremi, 
nastavnim sredstvima i pomagalima, nadamo se novom prostoru. Želimo obogaćivanje školskih aktivnosti kako 
bi naša djeca stekla još bolje osnove. 

 I ovom prilikom, zahvaljujemo učiteljicama i učiteljima na  kvalitetnom radu s našom djecom. U svemu 
tome, i mi roditelji imamo velike zadatke, ali i zasluge. Naime, znamo da je kućni odgoj temelj na kojem se 
razvijaju sposobnosti, znanja i vještine djece i pravila ponašanja u zajednici. 

Zapravo, i dosadašnji dobri, čak i iznimni rezultati u obrazovanju naše djece sigurno su rezultat triju 
faktora: učitelja, djece i njihovih roditelja. 

 
U međuvremenu je prosvjetna inspekcija završila s radom i donjela: 
 
- rješenje kojim se naređuje O.Š. «Kupljenovo-Luka» organiziranje prijevoza za učenike 

udaljene 3 i više kilometara (niži razredi) odnosno za učenike viših razreda udaljenih od škole 5  
i više km 

              u roku 60 dana; 
- zapisnički konstatirala da su navodi o neravnopravnom tretmanu PŠ Luka u odnosu na druge 

objekte dosta utemeljeni, a to stoga što je PŠ Luka slabije od preostale dvije škole opremljena 
didaktičkom opremom i nastavnim sredstvima i pomagalima te da se u održavanje zgrade PŠ 
Luka godinama ništa ili vrlo malo ulaže, a to čini tek općina Luka, a ne škola; navode se 
konkretni podaci koji potkrepljuju ove tvrdnje kao i obećanje Zaprešića da će u ovoj šk.god. na 
isti način kao što je u Kupljenovu biti opremljena računalima i Luka; 

- zaključak: «… nužno je poraditi na osamostaljenju škola u dvije zasebne ustanove». 
 
  



Prijedlog za osamostaljenje škole nalazi se na svim relevantnim adresama i čvrsto se nadamo 
njegovom prihvaćanju u što skorije vrijeme. Ujedno se općina i Udruga brinu i o iznalaženju sredstava za 
dogradnju škole, u prvoj fazi, s izgradnjom športske dvorane i nužnih prostorija. 
 
 
      

Predsjednica, Vesna Posavec. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

ZAŠTO LUKA TRAŽI OSAMOSTALJENJE ŠKOLE ? 
 
Stoga: 
 
1. što je od 1874.g. pa do 60-ih godina 20.st. škola u Luki bila samostalna; 

 
2. što u vrijeme spajanja sa školom u Kupljenovu i kroz sve     protekle godine, 

škola u Luki ima najveći broj učenika između sve tri škole u O.Š. «Kupljenovo-
Luka» s tendencijom povećanja razlike u korist Luke: 

 
broj učenika i razrednih odjeljenja u šk. god. 2005/06: 
 



 
 
 
 
 
 
 

 
PŠ Luka              - 121 učenik i 8 razrednih odjeljenja 
PŠ K. Hruševec  -   35 učenika i 2 razredna odjeljenja 
MŠ Kupljenovo  -   94 učenika i 6 razrednih odjeljenja 
        (zajedno s učenicima viših razreda 
          iz K .Hruševca); 

  
3. što je u sastavu O.Š. «Kupljenovo-Luka», PŠ Luka imala najmanje financijskog 

ulaganja  u zgradu i opremu; 
 

4. danas je školska zgrada u Luki najneuređenija, a u vrijeme nastanka O.Š. 
«Kupljenovo-Luka»  bila je znatno bolje uređena škola od zgrade u Kupljenovu; 

 
5. želimo dograditi školsku zgradu sa športskom dvoranom i drugim nužnim 

prostorijama (knjižnica, informatička učionica, blagovaonica) za što postoji 
idejni projekt od 2003.g., a ishođenje lokacijske dozvole je u tijeku; 

 
6. Grad Zaprešić kao nositelj osnivačkih prava i Kupljenovo odlučno su odbili 

premještanje sjedišta cijele škole u Luku, a što je bila sugestija Zagrebačke 
županije i Ministarstva znanosti, obrazovanja i športa. 
 

 
 
 
 
 
 
  



 
80 GODINA LIMENE GLAZBE ŽEJINCI 

 
 

Bliži se kraj 2005., a za našu Limenu glazbu velika obljetnica – 80 godina postojanja. 
Osnivanje glazbe, 1925. godine bio je važan događaj, kako za naše, tako i za okolna mjesta. 10-ak 
glazbenika bilo je iz samo tri ondašnje „hiže“, svi odreda Vrhovci, sinovi starih guslara koji su 
dominirali u okolici. Iza njih ostale su polke i valceri koji žive i danas. 
No, danas je to neka druga glazba, drugo vrijeme, ima nas više, repertoar je bogatiji, drugi su zahtjevi 
i pravila. Ne sviraju se samo polke, valceri i koračnice već zahtjevnije i ozbiljnije skladbe. Lijepo je 
čuti dobru svirku, gledati ljude kako uživaju u glazbi, čuti pohvale i pitanja: „Pa od kud' su ovi???, 
Lijepo sviraju, a i puno ih ima !!!“ Svaka pohvala i dobronamjerna kritika daje nam poticaj da još više 
radimo, vježbamo, da budemo još bolji i u konačnici da opstanemo. 

Unatrag 35 godina pa do danas ponuđeno je mladima od 10 godina na više da dođu u društvo 
i uče svirati. Jedini uvjet bio je da imaju dobru volju i sluh. Nije bilo nekog velikog odaziva. No, djeca 
koja su počela svirati  prije nekoliko godina, koja su ustrajala, danas su izuzetno dobri svirači. Na 
žalost, današnji tempo života ne daje im dovoljno vremena za bavljenje glazbom; obveze u školi i na 
poslu uvijek su ispred nje. 

Nekad nije bilo takvih problema, vremena je bilo na pretek, nastupalo se u gumenim čizmama, 
svaki svirač imao je kaput svoje vrste i boje. No, to je prošlo vrijeme. 

Ne mogu zaobići i ne spomenuti stvari koje su važne za opstanak ove Limene glazbe, a to su 
moderni instrumenti, notni materijal, dobar voditelj koji ima muzičko znanje, svečane ljetne i zimske 
odore… 

Iako smo  neizmjerno zahvalni Općini Luka na pomoći koju nam povremeno daje, teško 
živimo. Unatoč našoj skromnosti, potrebe su mnogo veće upravo zbog želje da nabavimo par 
rabljenih instrumenata za buduće, potencijalne učenike tj. nasljednike ove Limene glazbe te je svaka 
pomoć dobrodošla.  

Ovim putem pozivamo mlade od 10 godina na dalje, ako imaju volju i želju neka nam se jave i  
pridruže,  da barem pokušaju svirati. Smatram da je upravo sada kada smo svjedoci mnogih tragedija 
(prometne nezgode, alkohol, droga i drugi poroci) najbolje vrijeme da mladi svoje slobodno vrijeme 
svrsishodno ispune, posvete glazbi, sportu i drugim korisnim aktivnostima. 

Želim istaći, radi potencijalnih mladih članova ako nam se pridruže, da su naše probe 
interesantne, funkcioniramo kao tim, lijepo se zabavljamo svirajući, sviranje nam godi, svatko nešto 
ispriča iz svoje svakodnevice a koji su dohoviti, na tu temu ispričaju i prigodan vic, tako da ima 
smijeha i šale. Moram najaviti da imamo i nekoliko „mladih nada“, pa ako bude išlo kako treba za 
Rokovo dolaze nove snage. 
 

Na kraju koristim priliku da mještanima Općine Luka u ime Limene glazbe Žejinci i u svoje ime  
zaželim VESEO I BLAGOSLOVLJEN  BOŽIĆ,  TE USPJEŠNU NOVU 2006. GODINU! 
 
        
 
 
 



 
                                                                        
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Za Limenu glazbu Žejinci 
Stjepan Ferenčak 

 
 
 

OGLAS ZA ZAINTERESIRANE 
INFORMATIČARE 

 
 
U općinskoj zgradi i dalje se nalaze darovana računala na kojima je u protekloj godini održan tečaj 

informatike. 
Zbog naznaka da ima još zainteresiranih za pohađanje tečaja, općina će organizirati novi tečaj 

informatike te molimo da se zainteresirani jave što prije, a najkasnije do 15. siječnja. Radi se o tečaju za 
početnike, a održava ga «ELTING» d.o.o. iz Zaprešića, s time da troškove snosi općina tako da je za polaznike 
besplatan. 
 

 



       
37. OBLJETNICA MARE NOSTRUM CROATICUM 

SVEČANO OBILJEŽENA U ŽUPNOJ CRKVI U LUKI 
 
 
 

Svečanost obilježavanja 37. obljetnice Dana kulture Mare nostrum Croaticum – poznate udruge za 
promicanje domoljublja i kulture pod predsjedanjem Jerka Domagoja Vrdoljaka - održana je 4. rujna 2005.g. u 
župnoj crkvi Sv. Rok u Luki. 

Svečanost je započela koncelebriranom svetom misom koju je služio generalni vikar Vojnog ordinarijata 
u Republici Hrvatskoj mons. Josip Šantić. Svetu misu pratila je poznata dalmatinska klapa iz Vela Luke 
«Nostalgija». Potom su na orguljama prekrasno odsvirane dionice ozbiljne glazbe od strane glazbenica iz 
Hrvatskog narodnog kazališta. Na koncu je održan koncert duhovne i domoljubne glazbe Orkestra Hrvatske 
vojske u kojem je prekrasno izvedeno nekoliko popularnih skladbi  kao npr. «Cesarica» i druge skladbe. 

 
 
 
 
 



Svečana proslava protekla je u oduševljenju domaće publike u crkvi i u zadovoljstvu glazbenika 
obzirom da je crkva u Luki vrlo akustična. 

Predsjednik Udruge dodijelio je plaketu Mare nostrum croaticum  s kadenom vlč. župne crkve u Luki 
Antunu Motačiću. 

Svečanosti je bilo nazočno i nekoliko akademika te pomoćnik ministra znanosti, prosvjete i športa 
mr.sc. Krešimir Rašan.  

Predsjednik općinskog vijeća Luke zahvalio se gospodinu Vrdoljaku  na uljepšavanju Luke ovim 
događajem svečanim domjenkom. 

 
 

 

 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 

«Udruga umirovljenika Općine LUKA» 
 
 

Eto već po peti put udruga umirovljenika Općine Luka u društvenom domu priprema doček Nove 
godine. Uz dobru muziku, ples i večeru pozivamo sve svoje članove kao i one koji će tek to postati da nam se 
pridruži u našoj veselici. I ovu godinu pamtit ćemo po lijepim druženjima, a posebno po susretima udruga 
Zagrebačke županije u Velikoj Gorici gdje smo i dobili priznanje u natjecateljskom sudjelovanju. 
 
   
 
 

Sretan i blagoslovljen Božić kao i Novu 2006.godinu svim svojim članovima i građanima Luke od sveg 
srca želi Izvršni odbor Udruge umirovljenika Općine Luka. 
 
               Nada  
 
 
 
 
    
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Zvono kapelice Krajske Vesi 
 
Na brežuljku sela Krajske Vesi 1794.g. Vjerozakonske zaklade Kraljevskog Ugarskog vijeća osniva farnu župu 
sv.Roka u Krajskoj Vesi. Tako su farnu crkvu dobila i druga sela(k.općine Pluska) Gornja i Donja LUKA, 
Pluska, Krajska Ves, Preteršje, Žeinci, Vadina, Hruševec, Merenje, dio Strmca, dio Trgon. Porastom 
stanovništva pokazala se potreba za izgradnjom veće crkve. Godine 1864.sagrađena je u Luki velika crkva i 
nosi ime stare crkve sv.Roka. veliki doprinos za izgradnju crkve dao je i grof HAPER-grof  Pluske. 
Godine 1857. i 1880. udarom groma kapelice u Krajskoj Vesi je izgorjela, ali trudom mještana opet obnovljena. 
Godine 1912.obnavlja se temeljito kapelica, sazidana je ciglom, ožbukana, pokrivena biber crijepom, i ne 
zadovoljstvo mještana dobiva dva nova zvona. Kapelica dobiva ime Presvetog oltarskog sakramenta. 
Postavljanjem na oltar kipa srca Florijana mještani kapelicu nazivaju i sveti Florijan. Tokom prvog svjetskog 

rata 1914.-1918.crkvena zvona uzimaju ondašnje 
vojne vlasti za potrebu vojske. 
Selo Krajska Ves ostaje bez zvona, mještani i ostali 
pokopići akcijom skupljana novca za novo zvono na 
čelu sa zvonarom Antunom Zebićem i Mirkom 
Klekovićem dopremaju nova zvona iz Zagreba 
14.8.1923.god, blagoslivlja ih svećenik u crkvi 
sv.Roka u Luki. Nakićena zvona cvijećem, uz pratnju 
domaćih muzikaša, mladeži i mještana vožene su 
kolima koje su vukli volovi. Dopremljena su do 
kapelice i montirana u zvoniku. Sutra dan, na Veliku 
Gospu, na zadovoljstvo svih mještana, zvona su za 
misu pozvonila. 
Zvuk zvona bila je svetinja za mještane sela. Prema 
zvonu ravnali su svoj ritam rada, života i molitve 
Bogu. Ujutro bi zvono umornim koscima dalo predah 
da se odmore i nabruse kose, đake bi budilo da ne 
zakasne u školu. U podne umornim težacima da se 
odmore i pomole Bogu, predvečer da se vrate kući s 
njive i nahrane blago. Zvono bi zvonilo kada bi se 
dogodio požar, zvono bi zvonilo kada bi se pripremalo 

tučno nevrijeme. Zvona su zvonila pozivajući ljude moliti se, k misi, krštenju i proštenju i ispračivalo ih na 
vječni počinak. 
Kapelica bez zvona za selo bila je kao vodenica bez vode. Godine prolaze. Selo Krajska Ves gubi svoje 
stanovnike. Ljudi odlaze u grad u strane države-trbuhom za kruhom. Ostaje samo jedna desetina stanovništva i 
neobrađene njive. Kada se prolazi danas pored naše kapelice, kao da joj je neko uzeo zvona, ne može zvoniti 
bez zvonara jer ga već nemamo oko 12god. 
Upravo sada se priprema akcija prikupljanja ovaca da se zvono dade eletrificirati, pa neka i ovaj tekst bude apel 
mještanima da nam zvono čim prije prozvoni jer njegov će zvuk dopirati do nas živih i nadaleko do naših koji 
počivaju u miru božjem. 
 
 
     Prosinac 2005.Majdak Zebić Stjepan  



 


